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Spørgsmål:Spørgsmål:Spørgsmål:Spørgsmål:  

”Kan ministeren bekræfte, at Odense Politis efterforskning i Salmasagen (omtalt i 
en række artikler i Politiken 4., 6., 7., 9. og 10. september 2005) er afsluttet for 
flere måneder siden, men at der endnu ikke er truffet beslutning om evt. straffe-
sag, og hvad er i bekræftende fald begrundelsen herfor?” 

 
Svar:Svar:Svar:Svar:  

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Politi-
mesteren i Odense, der har oplyst følgende: 
 

”Jeg har i den 22. februar 2006 i medfør af retsplejelovens § 749, stk. 2, besluttet 
at indstille efterforskningen i den såkaldte ”Salma-sag”. 
 
Beslutningen er truffet efter en nøje gennemgang af et ret omfattende efterforsk-
ningsmateriale, der omfatter 4 efterforskningsforløb i perioden fra juli 2001 til ok-
tober 2005. Beslutningen vedrører såvel sagen om seksuelle overgreb mod den 
pågældende pige som sagen angående spørgsmålet om eksistensen af en gruppe 
fædre, der på organiseret måde skulle har misbrugt hinandens døtre seksuelt, her-
under i et kælderrum, i Vollsmose. 
 
Efterforskningen i den aktuelle sag blev iværksat af politiet efter Politikens omtale 
af sagen. Der er ikke rejst sigtelse mod nogen i forbindelse hermed. 
 
Efterforskningen blev afsluttet i starten af oktober 2005 og blev modtaget til juri-
disk sagsbehandling den 17. oktober 2005. Sagen blev tildelt vicepolitimester Lars 
Ole Pedersen, der forud havde beskæftiget sig indgående med sagen i forbindelse 
med udfærdigelse af den redegørelse, der er fremsendt til Justitsministeriet den 
26. september 2005. Vicepolitimesteren tiltrådte den 1. november 2005 en stilling 
i Assens politikreds. Det blev i den forbindelse aftalt, at han skulle færdigbehand-
le ”Salma-sagen”.  
 

Retsudvalget 
REU alm. del - Svar på Spørgsmål 243
Offentligt            



- 2 -

Vicepolitimesteren oplyser, at styrken af juridiske sagsbehandlere i Assens politi-
kreds består af vicepolitimesteren, en heldags- og en halvdagsfuldmægtig samt en 
assistancefuldmægtig, der er til rådighed ca. 12 timer ugentlig. Den 21. november 
2005 fratrådte heldagsfuldmægtigen på grund af stillingsskift og den 1. januar 
2006 tiltrådte en nyuddannet fuldmægtig uden erfaring i behandling af straffesa-
ger. 
 
På trods af, at vicepolitimesteren på grund af de nævnte forhold har haft vanske-
ligheder med at afsætte den fornødne tid til gennemgangen af sagen (2 sammen-
hængende arbejdsdage), har jeg valgt at bibeholde ham som sagsbehandler for at 
bevare kontinuiteten i den juridiske sagsbehandling. 
 
Jeg har herved lagt vægt på, at den aktuelle efterforskning ikke er iværksat efter 
anmeldelse, og at ingen er sigtet i sagen, og på, at der ville være tale om et stort 
ressourcespild, hvis en ny medarbejder skulle sætte sig ind i hele sagskomplek-
set.” 


